
 

Mens vi venter på vinter. Gennemsnits-temperaturen i januar 2020 er 5,5 

grader, aldrig været højere. 
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Logbog fra Wallenberg  

 

Af Flemming Eg 

 

Tirsdag d. 12. november var jeg til foredrag med Mikkel Beha Erichsen i 

kulturcenteret i Skarrild.  

 

Foredraget hed, Logbog fra Wallenberg, som også er titlen på hans nye bog.  

 

Først talte han om tabet af hans far Troels Kløvedal og om det forhold de havde til 

hinanden. Derefter var det om købet af deres nye skib Wallenberg, som afløser 

Havanna, da den er bedre egnet til det nye togt mod nord. 

  

Der blev fortalt om istandsættelse og om deres tur mod nord, blandt andet om 

oplevelsen af at sejle langs indlandsisen og når isflagerne faldt ned og bræ-ede og det 

tryk det gav, når vandet steg, når isen kom under vandet. Som bekendt er isbjergene 

dobbelt så store under vandet som over.  

 

Vi så også billeder af, når de dykkede under vandet, mens spækhuggerne svømmede 

rundt omkring.  

Han fortalte også om familieforholdet, når hele familien var med ombord og om den 

familieforøgelse, de har haft. 

  

Det kan herfra anbefales at tage ind og høre foredraget i MCH Messecenter Herning.  
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Generalforsamling for brugerrådet mandag den 27. januar 2020. 

 

1. Valg af dirigent.  

Ulla blev valgt. 

 

2. Valg af stemmetællere. 

Helle Yde, Pernille og Inge-Lise blev valgt.  

 

3. Beretning.  

Claus BS fik Ulla til at læse formandsberetningen op. Beretningen kan læses på AC-

klubbens hjemmeside: ”ackb.dk” 

 

4. Regnskab.  

Michael fra kontoret læste regnskabet op. Indtægter: medlemskontingent ca. 12.000 

+ salg af CD’er 900 kr. + donation fra anonym borger 15.000 kr. Udgifter: bl.a. 

gaver, Blækklatten, foredrag (snak) + musik (Konkurs). Årsregnskabet giver hermed 

et plus på 15.396 kr. Der er et plus på kontoen på ca. 52.000 kr. i alt. Regnskabet er 

revideret af kontoret. Kopi af regnskabet kan fås hos Brugerrådet. 

 

5. Evt. Indkomne forslag. (Forslag skal være formanden i hænde senest 20. januar 

2020).  

Der er ikke indkommet nogle forslag. 

 

6. Valg til brugerrådet - toårig periode (Stiller op igen Helle Antonsen, Leif S. 

Jensen, Heine Buskbjerg og Inge Jakobsen er på valg).  

Inge-Lise læste stemmerne op, Pernille satte streger ved de opstillede.  
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Resultatet blev som følger: Helle A fik 28 stemmer - Heine fik 22 - Leif fik 17 - 

Henning fik 13 - Benny fik 7 - Inge fik 7. Helle og Heine er nyvalgte medlemmer af 

Brugerrådet – Leif og Henning er suppleanter.  

 

53 havde stemt – heraf 5 blanke stemmer. 

 

7. Gennemgang af valgprocedure.  

Kan læses på AC-klubbens hjemmeside under ”vedtægter”. Punkt 6 og 7 skal byttes 

rundt næste år. 

 

8. Valg af revisor og revisor suppleant i lige år. 

Michael og Inge fra kontoret blev genvalgt. 

 

9. Eventuelt. 

Henrik foreslog, der bruges extra penge til en fest i 2021, når der er 50-års jubilæum 

for Bytoften. Claus fortalte, Brugerrådet ikke er blevet spurgt om, hvor meget de skal 

inddrages i jubilæet. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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Formandsberetning 2019 

 

Det er endnu engang blevet tid til et par ord fra mig. 2019 har været et år med fuld 

fart på her i aktivitetscentret. Vi har haft mange jern i ilden og før vi fik set os om, 

var året gået.  

  

Vi startede året med som traditionen foreskriver at afholde nytårskur. Køkkenet 

havde sørget for lækker kransekage og det sidste juleslik til dem som ikke havde fået 

nok. 

 

Årets første store begivenhed var generalforsamlingen. Efter valget som gik stille og 

roligt kunne vi begynde året med en frisk og fantastisk bestyrelse. 

Vi bød velkommen til Per Christiansen og Inge Jacobsen og sagde farvel og en stor 

tak for samarbejdet til Vibeke Nielsen og Henning Lyhne. 

 

Bestyrelsessammensætning 2019 

• Claus B. S. Madsen Formand 

• John B. Hansen Næstformand 

• Helle Antonsen Kasser 

• Per Christiansen Udvalgsmedlem 

• Leif S. Jensen Udvalgsmedlem 

• Heine Buskbjerg Suppleant 

• Inge Jacobsen Suppleant 

• Søren Skjelmose Sekretær/Personalerepræsentant fra AC 

• Ulla Salomonsen Personalerepræsentant fra AC 

 

 

Året har budt på mange oplevelser og nye tiltag her i aktivitetscentret. 

 

I februar havde vi besøg af 2 medlemmer af Herning Frimurerloge som havde 

medbragt en check på 20.000 som skulle bruges til vores nye fuglevoilier. En 

håndsrækning som virkelig kunne mærkes. Hele sommeren har der været liv og glade 

dage i volieren uden for og da vinteren satte ind flyttede fuglene ind i et bur ved AC.  

 

I starten af året begyndte snakken også om hvorvidt AC skulle have sin egen 

hjemmeside. Der blev drøftet for og imod. Undersøgt priser og muligheder og efter 

mange overvejelser blev projektet sat i gang. I skrivende stund er hjemmesiden helt 

oppe at køre - nu mangler vi bare at få en masse spændende indhold derind.  

Der er referater fra vores møder, billeder og kontaktoplysninger på medlemmerne af 

brugerrådet og vores helt egen husavis er også at finde derinde. Vi kunne ikke sidde 
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med så flot en hjemmeside uden den frivillige hjælp vi har fået dertil. Tjek 

www.ACKB.dk ud. Jeg lover, du ikke bliver skuffet. 

 

Midt i juni var der sommerfrokost for alle brugere og beboere. En rigtig hyggelig dag 

med lækker mad. Efter maden spillede Konkurs op til dans og dem som ville kunne 

få sig en svingom. 

 

Den 18. november afholdt brugerrådet temadag. Temaet i år var ”venskab og 

ensomhed” og til at fortælle om det havde vi besøg af Frederik Svinth. Frederik er 

manden bag spillet ”Snak”, som er et samtalespil. En spændende og lærerig dag. 

 

Som noget nyt skal brugerrådet være med til at stå for aktiviteten onsdag 

eftermiddag. Første gang var en onsdag i november hvor alle gav den fuld gas til 

musikquizzen. 

 

 

Som om vi ikke var heldige nok med den flotte donation fra Frimurerlogen så faldt 

appelsin endnu engang ned i vores turban. VI modtog en donation på 15.000 kr. fra 

en anonym giver. De kommer til at gøre glæde for mange.  

 

Som vi plejer, sluttede vi året af med Bytoftens julefrokost. Som der skal og bør være 

til en julefrokost, var der rigeligt med kål, frikadeller og risalamande. En dejlig dag 

med festligt selskab og muligheden for at ønske god jul til hinanden.  

 

Jeg vil hermed sige tak til alle brugere i aktivitetscentret. Uden Jer var der intet ved at 

sidde i brugerrådet. Det er jer som gør det sjovt og muligt.  

 

En sidste tak skal gå til bestyrelsen, ledelsen i huset samt personalet i 

aktivitetscentret. Uden Jer ville arbejdet ikke være det samme. 2019 var et sjovt og 

lærerigt år, og hvad enten det bliver med mig eller en anden bag roret, så håber jeg at 

2020 bliver mindst lige så godt. 

 

Med venlig hilsen 

 

Claus B. S. Madsen  

Formand for brugerrådet 

  

http://www.ackb.dk/
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Navn:   RIKKE  

 

Alder: Er født d. 27. juli 1993. 

  

Bosted: Holstebro. 

  

Hvordan er det at starte på Bytoften: Meget godt. 

Gode arbejdstider.  

  

Hvordan er du blevet modtaget: Modtaget godt af alle 

- både kolleger, beboere, ledelsen og andre 

medarbejdere. 

  

Er du kommet til at kende de øvrige kollegaer og beboere: Jeg snakker med både 

ansatte og beboere - det har været godt. 

  

Hvilke aktiviteter deltager du i: I køkkenet skiftes vi til at være i det varme køkken 

+ grønt, i bageriet og i det kolde køkken. 

  

Hvilke aktiviteter er dine bedste: Smørrebrød (kold), varm (sovs og kartofler) ikke 

så god i bageriet. 

  

Hvor længe har/skal du være her: 4 ½ måned indtil videre - bliver her til jeg bliver 

pensionist. 

  

Hvad har du lavet før: Arbejdet i golfklubben i Holstebro - der ud over på 

restaurationer og hoteller. 

  

Hvad laver du helst i din fritid: Passer Albert (hund), rider på hest (har anpart i), 

yoga, spiller golf med din bedstefar. 

  

Har du børn: - ja, Albert, min hund (cairn terrier). 

  

Hvad sætter du mest pris på hos andre: Ærlighed, sjove og festlige mennesker - 

være mod andre, som som man selv vil behandles. 

  

Hvad er din livret: Store bøffer og flødekager. 

  

Hvad nægter du at spise: Indmad,  

  

Hvad er din yndlingsfilm: Gamle, sort/hvide danske film. Vild med Olsenbanden. 
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Hvilken slags musik kan du lide: Popmusik og Queen (vild med Queen). 

  

Hvad er det bedste du har oplevet: Da jeg fik Albert (er 5 år gammel nu). 

  

Hvad er det værste du har oplevet: Da jeg fik stress, det var ikke rart. 

  

Hvad betyder mest for dig: Albert og familie. 

  

Hvad er din yndlingsfarve/årstid: Glade gule farver og sommer. 

  

Hvad frygter du mest: Når Albert bliver gammel og ikke kan mere. 

  

Hvad er dit største handicap: Mit handicap i golf er 50 (skal helst være lavt - 65 er 

det højeste). 

  

Hvad er du bedst til: Være omsorgsfuld, sørge for andre har det godt - så glemmer 

jeg mig selv. 

  

Har du været ude og rejse: Har senest været på Mallorca. 

  

Hvornår begik du din sidste bommert og hvad var det: I lørdags, da jeg vist fik 

lidt for meget at drikke. 

 

 

Har ikke tidligere oplevet at være sammen med handicappede - men herude kan jeg 

jo se, man sagtens kan have et godt liv og have en god hverdag trods et handicap - det 

har været meget givende. 
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Helle’s Aktivitets uge! 

 

Af Helle Antonsen 

 

Jeg vil nu fortælle lidt om min Aktivitetsuge i Aktivitetscentret! Også hvad jeg laver i 

min fritid - udover min tid i AC. 

 

Hver mandag formiddag er jeg til ridning på Herning 

Rideskole. 

Når jeg er kommet hjem - og har fået lugten af 

hesten vasket af mig under bruseren, går jeg op til 

Jan hos Købmanden og hjælper ham med at se efter 

sidste salgsdato på madvarer, det skal jo jævnligt 

gøres.  

Hvis der er noget, der er for gammelt, smides det 

væk. Hvis der er noget, der ikke kan holde ret længe, 

skal det sættes ned i prisen, så sættes der ny 

prismærke på. 

 

Tirsdag formiddag er jeg med i Medie-værkstedet, hvor vi laver Blækklatten (avisen, 

som vi kan hente hos Købmanden). Det nyder jeg. Det er afslappet. Vi er delt op i 

grupper. Jeg vælger gerne at være i gruppen, hvor 

vi skriver Artikler. 

 

 

 

Om eftermiddagen er jeg med i Husorkestret. Der 

synger jeg, og det er jeg bare så glad for. Vi har 

været ude at spille meget, eks. i Baune Kirken. Der 

er vi oppe om julen og spille og synge 

julemelodier. Der kommer mange op og hører os, 

det er dejligt. 
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Onsdag har jeg Hjemmevejleder om formiddagen. Det er dejligt at få set papir 

igennem, og snakket om det, man har behov for. 

Hver 14. dag får jeg hjælp til rengøring i lejligheden. Det er dejligt. 

Hvis jeg når det, så er jeg med til Banko i A.C. Det er så hyggeligt, lige meget om 

man vinder eller ej…, men helst at komme hjem med gevinst. 

 

Onsdag klokken 12.15 er jeg med til raku/ler - maling. Det nyder jeg at være med til, 

for da sidder jeg helt i min egen verden og slapper af.  

 

 

 

Torsdag er en dejlig dag. Da er jeg i A.C hele dagen - i Team 3.  

Når jeg møder op, følges jeg med Mathis - som er min kontaktperson - op på 5. sal 

med sange, som vi synger i fælles ude på trapperne, brugere, personalet og dem i 

højhuset. Det lyder bare så godt med god akustik. 

 

Derefter mødes vi i Team 3, hvor vi en dag kom med forskellige forslag med eks. 

ting, vi kunne komme ud at se, eller ønsket om ting, som vi kan lave her. Det er 

hyggelige dage. 

 

 

Fredag starter jeg dagen med Fys., hvor jeg starter med at selvtræne i ½ time. 

Derefter kommer min Fysioterapeut og laver øvelser med mig ½ time mere.  

 

Derefter går jeg over i A.C, hvor jeg er med til Håndværker og Design. Da kan vi 

bestemme, om vi vil være i Team 1 - 2 og 3 eller i kælderen. jeg har meldt mig til 

Kælder-værkstedet. Lige i øjeblikket laver vi Dørstopper. Jeg hjælper med at file 

dem, hvor vi er nogle stykker, der laver dem. Det er bare så hyggeligt.  

 

 

Det er en fortælling om min uge. 
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Den store skraldedag. 

 

Af Søren Rasmussen 

 

D 31/10 havde Bytoften en skraldedag, hvor der skulle samles skrald i nærområdet 

omkring Bytoften. Der havde været annoncer i Blækklatten, hvor der stod, hvor man 

kunne mødes, før vi gik i gang. Der kom omkring 20-25 stykker, der ville med ud og 

samle affald. Vi delte os i flere små grupper, som så fik hver en rute, hvor der skulle 

samles skrald.  

 

Jeg kom med på en af de længste ruter. Jeg siger jer bare at det er ikke småting at folk 

smider ud til højre og venstre. Vi fandt en lettere slidt fodbold, rigtig mange cigaret 

skodder, kapsler, slikpapir og almindeligt papir. En ting jeg blev overrasket over, var 

at det sted, hvor vi fandt mest affald, var lige omkring den gamle bussluse.  

 

Lige en reminder: jeg beskylder jer ikke for at smide skrald, alle jer rigtig mange 

læsere. Men i bedes alle lade være med at smide affald i naturen.  

 

Grunden til at jeg har bestemt, at vi skulle have en skralde dag var fordi, at jeg havde 

læst, i en anden avis at diverse skoler havde haft “samle skrald dage”.  

Derfor syntes jeg, at pletvis alle der har mulighed for det, skulle hjælpe til. Det var 

grunden til at jeg har sat projekt saml skrald i gang.   
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Navn: Pernille. 

 

Alder: født 1993 - 26 år. 

Social og sundhedsassistentelev. 

 

Bosted: nu Ikast. 

Fødested: Silkeborg. 

  

Hvordan er det at starte aktivitetscentret: 

  

Hvordan er du blevet modtaget: Blev modtaget af 

rigtige søde og rare borgere og kollegaer “ i er faktisk 

rigtig flinke”. 

  

Er du kommet til at kende de øvrige medlemmer: Ja, en lille smule. Men jeg har 

stadig noget at lære.  

  

Hvilke aktiviteter deltager du i: hjemme er jeg ikke særlig aktiv da jeg har nok med 

min uddannelse. Musik – cafe - ude værksted – kreativ. 

  

Hvilke aktiviteter er dine bedste: Jeg kan godt lide dem alle sammen, men glæder 

mig også til at prøve nogle flere.  

  

Hvor længe har/skal du være her: startede i uge 2- til 24/4- 2020. 

  

Hvad har du lavet før: uddannet sosu hjælper, plejehjem, privat hjemme- pleje, har 

arbejdet med dyr, var ved at uddanne mig som dyrepasser til zoologisk have, men det 

var for tungt et arbejde, og jeg manglede en elevplads. 

 

Hvor kan man tage den uddannelse? 

2 steder man kan tage uddannelsen i Kolding og en anden by. 

 

Kan man tage speciale i vandrende pinde? - man kan tage speciale i krybdyr, 

husdyr, fugle m.m. 

 

Hvor lang tid tager uddannelsen? - 2 til 3 år. 

 

Hvad laver du helst i din fritid: Er ved at planlægge at bygge hus sammen med min 

kæreste. Jeg er det, man kalder en “sofa Løve” - ligger og ser serier - og bruger en del 

tid med mine veninder og min kæreste. 
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Har du børn: nej det har jeg ikke.  

 

Hvad sætter du mest pris på hos andre: at man kan stole på hinanden og er der for 

hinanden. 

  

Hvad er din livret: har ikke rigtig nogen livret, men hader indmad og grisehaler og 

stegt flæsk - kan godt li en god bøf. 

  

Hvad nægter du at spise: indmad, grisetryner/grisehaler og insekter. 

  

Hvad er din yndlingsfilm: tror ikke jeg har nogen - jeg er ikke til kærlighedsfilm, 

men elsker aktion film. 

 

Hvilken slags musik kan du lide: ”dakke dak musik” - hvad er det? - det er musik, 

man hører på diskotek, meget tromme og meget andet, jeg er ikke den kræsne type. 

Men jeg er ikke til opera og klassisk, så bliver jeg træt. 

 

Hvad er det bedste du har oplevet: at rejse og se verden, har været i Egypten, 

Tenerife, Athen. Prag - jeg vil gerne ud og se nye ting. 

 

Hvad er det værste du har oplevet: at min bedstemor døde. 

  

Hvad betyder mest for dig: min familie, venner og dyr, jeg har en kat. 

  

Hvad er din ynglingsfarve/årstid: sommer og blå er min yndlingsfarve. 

 

Hvad frygter du mest: edderkopper - min kat spiser edderkopperne hjemme hos 

mig. 

 

Hvad er dit største handicap: det ved jeg faktisk ikke - føler mig ikke begrænset af 

noget. 

 

Hvad er du bedst til: at ligge på sofaen - at svømme det elsker jeg. 

  

Har du været ude og rejse: Ja, jeg har været i Egypten, Prag, Athen og Tenerife. 

 

Hvornår begik du din sidste bommert og hvad var det: Kan ikke huske en speciel 

ting. Engang faldt jeg over en kantsten og fik en hudafskrabning i hovedet og på arm 

en. Styrtede også engang på min knallert- op ad en bakke m/15 km i timen - der var 

“sort is”- blev hentet af ambulance, da jeg ikke kunne mærke mine ben - der var 

heldigvis ikke sket noget alvorligt. 
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Til fodbold i kørestol 

 

Af Søren Rasmussen 

 

I dag d 15/11 ligger FCM nummer 1 i Superligaen. Vi er ca. halvvejs i 2019- 20 

sæsonen og FCM fører med 7 point over FCK som er nummer 2. Undertegnede er fan 

af FCM og derfor er jeg jo skide godt tilfreds med deres nuværende placering. Den 

sidste kamp jeg var ude at se på FCM’s hjemmebane vandt de 4-1 over ligaens 

andenplads FCK. 

 Nu kommer jeg jo på stadion ved hver hjemmekamp. Jeg er også med til ca. hver 

tredje udekamp. Jeg har været i parken og se flere forskellige kampe. Faktisk har jeg 

nu været med til alle hjemmekampe og kun misset 3 udekampe. Grunden til at jeg er 

med næsten hver gang, der er Superligakamp, er fordi at jeg sætter en ære i og 

komme med FCM rundt i Danmark. Efter mine erfaringer er det mest 

handicapvenlige stadion helt sikker MCH-arena. Der hvor FCM spiller alle deres 

hjemmekampe. Jeg er jo FCM fan, op over begge skuldre. Men det er ikke derfor at 

jeg har MCH arena som mit nummer 1. Det er ikke fordi at det er min hjemmebane, 

men simpelthen fordi dem der arbejder på MCH arena når der er hjemmekamp, gør 

en indsats for at samtlige tilskuere får en god oplevelse derude.  

  Nu jeg har nævnt det bedste stadion, så må jeg også nævne det dårligste stadion at se 

fodbold på når man sidder i kørestol. Det mest ikke handicapvenlige stadion, som jeg 

har været på i hele min handicapkarriere, er uden tvivl der, hvor FC Nordsjælland 

spiller sine hjemmekampe. Dengang jeg var derovre var både min ledsager og mig 

overbevist om, at det ville blive en kanon udekamp. Da vi kom frem til stadion, 

regnede vi begge med at vi nemt kunne finde en plads, hvorfra vi kunne se hele 

kampen. Men først skulle indgangen findes. Vi satsede på, at det ville være omkring 

alle FC Midtjylland fansene. Det var det dog ikke. Vi fik at vide ved indgangen til 

udebaneafsnittet, at der var kørestolspladser inde på det stadion. De skulle bare findes 

først. Da vi nåede frem til stadion, spurgte vi en mand der stod ved billetkassen, om 

hvor vi skulle være? Der svarede manden, at han lige skulle ringe og spørge en af de 

andre, der arbejdede på stadion.  Fordi ham manden vidste ingenting. Men efter at 

han havde ringet til de fleste der arbejder omkring stadion. Der fik han fat i en, der 

vidste noget. Han sagde, at de eneste kørestolspladser var i den anden ende lige foran 

alle Nordsjælland tilskuerne.  

Sørens ledsager spurgte om det ikke var sådan, at de to FCM-tilhængere måtte stå 

lige omkring deres egne tilskuere. Nej det var ikke muligt fordi det kunne være at der 
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skete noget vildt som f. eks at hele tribunen skulle evakueres og så ville Søren jo 

holde i vejen. Derfor fik vi besked på at gå op i den anden ende. Jacob og Søren var 

trætte af at høre på de stadionfolk, som ikke vidste noget alligevel. Da vi så nåede til 

den anden ende af banen. Der fik vi at vide, at vi skulle holde og sidde inde i et 

tremmebur.  

Vi spurgte en ny mand, om ikke vi måtte holde/stå bagved målet og se anden halvleg. 

“Jo” svarede manden, jeg skal lige ringe og høre cheferne. Manden havde så for 

første gang hørt noget i sin telefon som vi kunne bruge. Han havde fået at vide at vi 

begge to godt måtte holde/stå uden for buret og se anden halvleg. Men vi fik kun lov 

til at stå bagved målet hvis vi ikke ville klage, hvis vi fik en bold i hovedet. Det ville 

jo ikke ske, hvis vi blev i buret. Jacob og Søren var lykkelige. Nu var der ikke noget 

der kunne gå galt. De to herre kunne ikke nå at se de sidste 8 minutter af kampen, 

fordi den sidste bus mod hovedbanegården fra Farum 9-10 minutter før kampen 

sluttede. Ellers skulle vi vente en time på næste bus, og så vil vi komme for sent til 

Lyntoget hjem til Jylland. 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

Brugerrådsmøde mandag den 27.01.2020. 

 

Dagsorden: Bilag

: 

Beslutning: 

0.  Brugerrådet 

konstituerer sig. 

 Formand: Claus BS – næstformand: John 

BH – kasserer: Heine B. – medlemmer: Per 

C og Helle A.  

1. suppleant Leif – 2. suppleant Henning. 

  

1.  a) Godkendelse af 

referat fra d. 2. 

december 2019. 

b) Godkendelse af 

referat fra 

generalforsamling 

d. 27. januar 2020. 

 Referat fra 02.12.2019 blev læst op – og 

godkendt. 

 

Referat fra generalforsamlingen er godkendt 

af Brugerrådet. 

2. Nyt til og fra 

ledelsen. 

 Ingen ledelse tilstede om formiddagen. 
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3.  Nyt til og fra brugere 

og team 1. 

 Pernille er startet som SOSU-elev, Julia 

slutter 28/1.  

Ny ergo-stud. I AC og 2 sygepleje-stud. i 

Bocentret. 

 

4.  Nyt til og fra brugere 

og team 2. 

 Camilla (pæd-stud.) startede 1/12. 

5.  Nyt til og fra brugere 

og team 3. 

 Mette og Dorte bytter team om mandagen, 

da Mette er gravid. 

 

6.  Claus har lavet et 

skema over 

brugerrådets 

gavekasse.  

1. Claus retter i skemaet. Det er godkendt af 

Brugerrådet, at AC-personale får 

jubilæumsgaver. 

7.  Evaluere på 

nytårskuren d. 2. 

januar 2020. 

 AC-klubben sponsorerede kaffe, te og søde 

sager. Formand Claus BS og Charlotte W 

holdt hver en lille tale. 

Claus spurgte, om der skal laves om på 

nytårskuren. Inge-Lise havde foreslået, årets 

Matador’er blev valgt – team 3 tager gerne 

opgaven til næste år. Forslag: servere røde 

pølser i stedet for søde sager. 

 

8.  Skal vi have musik til 

sommerfesten d. 3/6? 

 Claus BS spørger Karin J, om personalet må 

flytte arbejdstider, så festen først slutter kl. 

14.30 + tid til oprydning bagefter. Så kan der 

være musik i 2 timer. Brugerrådet stemmer 

for, der skal være musik til festen. 

 

9.  Næste møde tirsdag d. 

14. april? 

 Næste møde flyttes til mandag d. 13. april. 

 

10.  Evt.  Medlemskontingent kan indbetales fra 

mandag d. 3/2 – og indtil slutningen af marts 

måned. Der kan betales kontant til 

Brugerrådet, til AC-klubbens konto eller 

med mobilepay til Claus BS. 
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Bocentret til Danmarks smukkeste juleudstilling 

”Follow your heart” 

I Herning messecenter Hal Q 

Af Henning Lyhne 

 

Henning, Ove, Kent og Ulla med ledsager var de heldige, som fik set den flotte 

udstilling, som Blomstermanden Johnny Haugaard og 120 frivillige havde kreeret. 

Henning fortæller at der var rundvisere på udstillingen, da Herning kommune ikke 

havde installeret alle de ramper, som var nødvendig. Dette har Johnny aftalt med dem 

at skulle blive bedre næste år. 

Hvis udstillingen kommer tilbage i 2020, kan Henning godt anbefale at slå et smut 

forbi. Her får i lige nogle billeder fra en super dag.  
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Navn: Camilla. 

 

Alder: Født D. 17-05-1999, 20 år. 

 

Pædagog studerende, Ikast.  

 

Bosted: Herning. 

 

Fødested: Herning. 

   

Hvordan er det at starte i aktivitetscentret: Udfordrende og rigtig godt. Personale 

og brugere har taget godt imod mig. 

 

Hvordan er du blevet modtaget: Modtagelse vil jeg give 12 ud af 10 stjerner. 

   

Er du kommet til at kende de øvrige medlemmer:  Har lært mange at kende, men 

mangler stadig en del. Det kommer :D. 

   

Hvilke aktiviteter deltager du i:  Musik & bevægelse, Krop & sjæl og håndværk & 

design. 

   

Hvilke aktiviteter er dine bedste: Jeg ved ikke helt, hvad de nye aktiviteter jeg 

deltager i indeholder. Men gætte på at det er musik, jeg er bedst til.  

   

Hvor længe har/skal du være her: Indtil slutningen af maj. 

   

Hvad har du lavet før: Tjener på Café Fry i fire år. 

   

Hvad laver du helst i din fritid: Jeg er et kæmpe familiemenneske, så dem kan jeg 

godt lide at bruge min tid på.  

   

Har du børn: Nej! Ikke endnu, vi venter lige lidt. Gerne 2 år, så er jeg nemlig 

udlært. Men jeg er bonus mor til en 1-årig pige.  
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Hvad sætter du mest pris på hos andre: troværdighed, det er vigtigt at man har 

hinanden. 

   

Hvad er din livret:  Gratis mad. 

   

Hvad nægter du at spise: Jeg kan ikke lide mærkelige dyr. 

 

Hvad er din yndlingsfilm:  Jeg har ikke en yndlingsfilm, men håber på at den nye 

klovn bliver min yndlingsfilm. 

   

Hvilken slags musik kan du lide: ”Dakke dak”. 

   

Hvad er det bedste du har oplevet: Det første der falder mig ind, er at jeg skal være 

moster. 

   

Hvad er det værste du har oplevet: Min fars død. 

   

Hvad betyder mest for dig: At andre har det godt. 

   

Hvad er din yndlingsfarve/årstid: Pink og sommer. 

   

Hvad frygter du mest: Jeg frygter ikke at gennemføre min uddannelse.  

   

Hvad er dit største handicap: Der er så mange at jeg ikke kan vælge.   

   

Hvad er du bedst til:  Jeg spreder god energi. 

   

Har du været ude og rejse: Jeg kan godt lide charter ferier med sol og sommer. 

   

Hvornår begik du din sidste bommert og hvad var det: Jeg er kommet til at 

ødelægge mit gulvtæppe. Det kunne ikke tåle en drink.  
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Humørhjørnet 

 

Af Helle Antonsen  
 

Den unge mand stod foran stormagasinets personalechef:  

-De får ikke nogen bedre sælger end mig, jeg kan sælge hvad som helst. 

-Jaså, sagde personalechefen, og så skeptisk på ansøgeren. Jamen, vi kan lade det 

komme an på en prøve. Nu skal de se. Det her sæt tøj har hængt på stangen i 3 

sæsoner og 5 udsalg. Nu går jeg til frokost. Har de solgt det, når jeg kommer tilbage, 

er jobbet Deres. 

Personalechefen forsvandt og efterlod den unge med det storternede sæt. 

Da personalechefen kom tilbage fra frokost, var tøjet væk. 

-Hvad er det sket? 

-Jeg har solgt det. 

-Jamen, jamen - Hvad sagde kunden? 

-Ingenting, men hans førerhund knurrede! 

 

 

 

De sad på første række i biografen, en ældre mand og hans hund. Det var en 

kærlighedsfilm om 2 unge, da først ikke kunne få hinanden, men til slut endte alt 

godt, med bryllup og det hele, og hunden græd som pisket på de sørgelige steder og 

lo lykkeligt over slutningen. Lyset blev i salen, og en mand der sad ved siden den 

ældre herre sagde. 

-Det var dog utroligt, det virkede, som om hunden var rigtig glad for filmen. 

-Ja, meget, sagde den ældre herre. 

-og den brød sig ellers ikke romanen.  
 

 

 

-De skriver, at Deres fødselsdag er den 30. september. Må jeg spørge hvilket år? 

Spurgte personalechefen. 

-Hvert eneste år, svarede kvinden.  
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Hvad får i for jeres kontingent?  

- Nytårskur. 

- Musik til fest (sommerfest). 

- Foredrag (afholdt på temadage i A.C.). 

- Udgifter til tryk af blækklatten/Bytoftens husavis. 

- Tilskud til udarbejdelse af Bytoftens husorkestrets CDèr. 

- Betalt iPad til A.C./brugerrådets pc. 

- Hilsen v. sygdom. 

- Runde fødselsdage (brugere og personale). 

- Begravelser. 

 



22 
Sponsoreret af Aktivitetscentret klubben 

 

 

 

 

Årskalender for Aktivitetscentret 2020 

Måned Dato Aktivitet Lokale Tidspunkt   

Februar Onsdag d.5 

 

BANKO Aktivitetscentrets 

køkken 

10.15 - 

11.15 

Onsdag 

/d.26 

Gudstjeneste Aktivitetscentrets 

køkken 

10.15 - 

11.15 

 

Marts/ Onsdag d. 

4 

 

BANKO Aktivitetscentrets 

køkken 

10.15 - 

11.15 

 

Onsdag d. 

25 

Gudstjeneste Aktivitetscentrets 

køkken 

10.00 – 

14.30 

 

Torsdag d. 

26  

Forårssalg 

 

Gildesalen   

Mandag d. 

30 

Fælles 

brugerrådesmøde 

Aktivitetscentrets 

køkken 

10.00 – 

11.30 
  Alm. 

Brugerrådesmøde 

Team 3´s lokale 13.00 – 

14.30 

April Onsdag d. 

1 

 

BANKO Aktivitetscentrets 

køkken 

10.15 - 

11.15 

 

Uge 17  

 

UDE -uge i AC   

Onsdag d. 

29 

 

Gudstjeneste Aktivitetscentrets 

køkken 

10.15 - 

11.15 

 


